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Plats och tid Sammanträdesrum B1, stadshus B, 2 vån,             

kl. 15.30-17,00 

 

Ledamöter/ersättare Sven Andersson (M), socialnämnden, ordförande 
Helene Ungberg (S), socialnämnden 
Katarina Eiderbrant (S), kommunstyrelsen 
 
Johannes Persson, DHR 
Åsa Karlsson, Astma§Allergi 
Tore Nilsson, DHR, RegionHalland 
Sven-Olof Svenheden, FUB 
My Gustafsson, DHR 
Turid Ravlo Svensson, Demensföreningen 
Karolina Mårtensson, OCD 
 
 
 
 
 
 

 

Övriga deltagare Ola Viestam, avdelningschef,ekonomistab § 1 
Alexandra Landin, avdelningschef, § 2 
Yvonne Rydberg, sekreterare 
 
 
 
 
 
 
 

 

Utses att justera Åsa Karlsson 
 

Justeringens plats 
och tid 
 
 

Socialförvaltningen 27 september 2023 

Sekreterare Yvonne Rydberg Paragraf 1 - 3 

Ordförande Sven Andersson 

Justerande 
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§ 1 
Budget 2024 
Ola Viestam, avdelningschef, ekonomistab, informerade om Budget 2024. 
 
Nämndernas driftramar för 2024 beslutades genom Budget 2023 och plan 
för 2024-2027. Ramarna justeras därefter genom kommunfullmäktiges 
planeringsförutsättningar som beslutades i april 2023. Det är dessa ramar 
som socialnämnden ska förhålla sig till. Socialnämndens budgetram för 
2024 är ca 1,4 miljarder kr. 
 
Välfärdsuppdraget förändras, komplexiteten i flertalet av socialnämndens 
verksamheter ökar. Allt fler personer har komplex problematik. Dagens och 
morgondagens befintliga resurser kommer inte att räcka till för att klara av 
att utföra verksamheten på samma sätt som idag, vilket innebär att 
socialförvaltningen behöver utföra sitt uppdrag på nya sätt.  
 
Beräknade underskott respektive år: 
 År 2023    År 2024        År 2025         År 2026        År 2027 
   0 -            -58 mnkr      -116-mnkr     -132 mnkr     -153 mnkr 
 
Socialnämnden ser stora svårigheter att nå en ekonomi i balans de närmaste 
åren. Behovs och kostnadsutvecklingen har ökat de senaste åren och bedöms 
fortsätta öka. De angivna ramarna i kommunens planeringsförutsättningar 
ökar inte i samma takt vilket gör att den beräknade obalansen ökar. 
Dessutom ser nämnden svårigheter att ta hand om den årliga 
effektiviseringsfaktorn fullt ut då nämndens verksamheter många gånger 
redan har en hög effektivitet och låga enhetskostnader vid nationella 
jämförelser. För att nå en ekonomi i balans utefter kommunens 
planeringsförutsättningar krävs att nämnden:   
-Skapar en hållbar personal- och kompetensförsörjning med bland annat 
lägre sjuktal  
-Förändring av utbud och ambitionsnivå i nämndens verksamheter   
 -Genomför åtgärder för att öka effektiviteten, exempelvis genom 
digitalisering  
-Förändring av stödresurser så att de på bästa sätt stöttar kärnverksamheten 
-Anpassning av avgifter för att möta kostnadsökningar 
 
Förvaltningen föreslår en justering av taxor och avgifter 2024 gällande nedan 
områden.  
 
Avgift ordinärt boende 
Förvaltningen föreslår att höja priset från 196 kr till 300 kr per timma. Det 
påverkar främst de omsorgstagare som har få timmar då övriga når upp i 
maxtaxa. Den totala förväntade effekten är svår att beräkna då den baseras 
på eventuella övriga beviljade insatser samt enskildas inkomster och 
betalningsförutsättningar men förvaltningen uppskattar ökade intäkter på 
omkring 750 – 1 500 tkr per år. 
Avgift trygghetslarm 
Avgiften för trygghetslarm är förnärvarande 296 kr. Förvaltningen föreslår 
en höjning på 54 kronor till 350 kronor per månad. Det rör sig om ca 470 
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personer. Förvaltningen uppskattar att förändringen innebär ökade intäkter 
med ca 200-250 tkr per år. 
Jämkning vid dubbelt boende särskilt boende 
I Varbergs kommun kan kunder som flyttar till särskilt boende ansöka om 
att, under maximalt 3 månader, få reducerad avgift på omvårdnad och del av 
matkostnaden (rörlig del) på grund av dubbla boendekostnader. 
Förvaltningen föreslår att ta bort denna jämkning. 
Anhörigbidrag 
En anhörig som hjälper sin maka/make med personlig omvårdnad flera 
gånger per dag i hemmet kan ansöka om anhörigbidrag. Bidraget är idag på 
1597 kr. Förvaltningen föreslår att ta bort anhörigbidraget. 
Översyn av Avgifter för tillstånd och tillsyn enligt alkohollag, tobakslag och 
lagen om handel med vissa receptfria läkemedel 
Avgift för boendestöd 
Förvaltningen föreslår att kunder som beviljats boendestöd erlägger en avgift 
om 300 kr per påbörjad kalendermånad, oberoende av antal beviljade 
timmar. Inget avdrag för avbokad tid görs.  
Kunder som erhåller försörjningsstöd, samt kunder som har behov av 
insatsen utifrån att hen utsätts för våld av närstående, ska vara undantagna 
avgiften. 
Ca 350 personer erhåller insatsen boendestöd. Om ca 275 av dessa avlägger 
en avgift om 300 kr per månad, genererar det 82 500 kr per månad till 
förvaltningen. 
 
Ledamot, representerar OCD vill framföra sin åsikt gällande avgift för 
boendestöd – målgruppen med boendestödhar ofta ett begränsat socialt 
nätverk, en svag ekonomi såväl som ofta står långt ifrån arbetsmarknaden. 
En ekonomisk avgift kommer medföra att människor med behov av 
boendestöd riskerar ett sämre mående och en högre kostnad för samhället 
som konsekvens. De som har svag ekonomi, kommer välja bort 
boendestödet om det innebär en kostnad om 300 kr per månad. Det vore 
förfärligt när ett stödbehov finns. 
 
Samtliga ledamöter från KTR som var närvarande på mötet är mycket 
besvikna över att inte har fått sin röst hörd innan beslut tagits i nämnd om 
förändrade avgifter. Förändrade avgifter slår hårt mot de 
kommuninvånare som har behov av insatser från kommunen och som har   
sämre ekonomiska förutsättningar, vilket kan leda till att man kommer att 
avstå från insatser som det finns behov utav.   
 
KTRR kommer att lämna skrivelse till Kommunstyrelsen innan beslut tas i 
Kommunfullmäktige om förändrade avgifter och boendestöd.  
 
Ledamot från FUB vill framföra sin synpunkt gällande att omvandla det 
särskilda boendet på Fogdevägen till två separata gruppbostäder med 
vardera sex lägenheter. FUB protesterar mot att socialnämnden planerar 
bygga LSS-bostäder tätt intill varandra. Det strider mot bl a LSS och 
Socialstyrelsens riktlinjer och vägledningar. I LSS står det bl a "Principen 
bör vara att gruppbostäder är förlagda till vanliga bostadsområden. 
Gruppbostäderna bör utformas och placeras sa att de inte far institutionell 
prägel." 
FUB motsätter sig helt att man planerar lägga gruppbostäder intill 
varandra. 
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§ 2  
Hållbarhetsbokslut 2022 
 

Alexandra Landin, avdelningschef kvalitétsstab, informerade 
hållbarhetsbokslut 2022. 
 

Hållbarhetsmålen i Varberg tydliggör vad vi behöver fokusera på lokalt för 

att uppnå de globala målen i Agenda 2030.  

Detta påverkar vårt hållbarhetsarbete: 

- Att Varberg växer – viktigt att kunna ge en fortsatt god kommunal 

service 

- Ett förändrat klimat – vi behöver dels minska våra utsläpp men också 

anpassa oss efter ett förändrat klimat 

- Att den biologiska mångfalden minskar – pågående allvarlig 

utarmning av mångfalden globalt men även lokalt med tex invasiva 

arter, skadedjur och sjukdomar som följd 

- Folkhälsa och en åldrande befolkning – vi behöver minska 

stillasittandet och öka den psykiska hälsan samt hitta nya arbetssätt 

så att välfärden räcker till 

- Det demokratiska underskottet – vi behöver arbeta för ökad tillit i 

samhället för grupper i utanförskap 

Tre dimensioner inom hållbarhet, livskraftiga ekosystem, hållbar 

resursanvändning och välmående samhälle. 

Bedömning av måluppfyllelse är gjord utifrån en tregradig skala i bokslutet, 

1. Stark utveckling, 2. Utveckling och 3. Svag utveckling. 
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En stark utveckling hade Varbergs kommun fått för att Varberg är 

föregångare inom förnybar och återvunnen energiproduktion samt har 

Västkustens bästa förutsättningar för en hälsosam livsstil.  

Fortsatt arbete mot ett hållbart Varberg är bl. annat mer samverkan inom 

och utanför organisationen.● 

Ledamot efterfrågar att kommunen ska ha mer samarbete med KTR:s 

referensgrupp, efterfrågar dialog. Kommunen brister i att använda den 

resursen.  

PP-presentationen bifogas.  

 
 
 
§ 3 
Punkter från referensgruppen 
Ola Viestam, avdelningschef ekonomi besvarar. 
 
● Vilka boenden i kommunen är ok att ta med sig / flytta in i med sina 
pälsdjur? Viktigt att få kännedom om för både personal och kunder. 
 
Finns inga äldreboende i Varbergs Kommun som har inriktning att boende 
får ta med sig husdjur vid inflytt.  
 
Ledamot efterlyser till nästa möte ett förtydligande med information om 
tillåtelse att husdjur får vistas på äldreboende.  
 
●Brandregler, vilken brandutbildning får personal, finns rutiner som alla 
kan? 
 
Det sker kontinuerlig brandutbildning för fast anställd personal, men inte till 
vikarier. 
 
 


